
Geachte heer/mevrouw, 
 
Ik was zelf een roker en had al van alles geprobeerd om te stoppen. Van pleisters en  
medicijnen tot accupunctuur, van cursussen tot hypnose, niks hielp. Dit is mij echter in 2013 
wel gelukt met behulp van de e-sigaret. Dit was mij niet gelukt als er alleen e-liquids met 
tabaksmaken waren geweest. Je wil immers van die vieze smaak af en associatie met tabak. 
Omdat er destijds nog veel onduidelijk was ben ik mij erin gaan verdiepen en heb ik zelf een 
fysieke winkel en een webshop geopend voor e-sigaretten en toebehoren.  
 
Wat inmiddels onomstotelijk wetenschappelijk vaststaat is dat de e-sigaret een vele malen 
onschadelijker alternatief is voor het roken en dat dit ten tweede de meest effectieve 
methode is om te stoppen met roken. Ik heb in de loop der jaren in mijn dorpswinkel dan 
ook duizenden klanten gehad waarbij ik mij uiteraard aan alle wettelijke bepalingen houd en 
ook niet onder de 18 jaar verkoop. Ik hoef niet vaak nee te zeggen want de gemiddelde klant 
is degene die al jaren rookt en er om gezondheidsredenen van af wil. Deze groep wordt 
straks de dupe van het smaakjesverbod. Uit mijn klantencontact blijkt dat de overgrote 
meerderheid niet terug wil op de tabaksmaken. Daar komt bij dat met de beperkte, door de 
overheid bepaalde, te gebruiken grondstoffen niet eens tabaksmaken te produceren zijn 
(aldus de producent). Deze grondstoffen lijken willekeurig bepaald te zijn in plaats van met 
de branche afgestemd. Hierbij waren blijkbaar bij de eerste selectie zelfs schadelijke stoffen 
in meegenomen. Een deel van de consumenten zal teruggrijpen naar de sigaret met alle zeer 
schadelijke gezondheidseffecten van dien. 
 
Mijn ervaring uit gesprekken met jeugdige dampers is dat zij bovendien vaak inkopen in het 
buitenland via webshops waarbij de hele in Nederland al strenge regulering die voor ons 
geldt ontbreekt,en via de zwarte illegale markt op straat. Of de jeugd zal door de nieuwe 
regeling in toenemende mate via de illegale handel hun producten verkrijgen of kiezen voor 
het zelf produceren van vloeistoffen met alle gevolgen van dien zoals we in de VS hebben 
kunnen zien met doden tot gevolg door het gebruik van olie-achtige substanties. Dit is in het 
VK allemaal allang bekend en wetenschappelijk onderbouwd en heeft daar tot een 
significant e-liquid vriendelijk beleid geleid (zie ook de reactie van de Consumer Association 
in deze consultatie). 
 
Ik zie in mijn winkel nooit mensen die willen gaan dampen omdat het ze leuk lijkt of 
aantrekkelijk. Het zijn allemaal mensen die willen stoppen met roken en vaak ook nadat ze 
juist al alle andere methodes zoals een coach, pleisters en medicijnen hebben geprobeerd 
(met vaak ook niet de minste bijwerkingen,een pleister die bv 24 uur nicotine afgeeft.. een 
roker rookt tijdens zijn slaap echter toch ook niet?) en de bijwerkingen van de medicatie zijn 
al helemaal niet mals.) Vaak wordt het argument gebruikt dat de e-sigaret een opstap is naar 
roken, met name voor de jeugd, dit is echter niet wetenschappelijk vastgesteld en uit mijn 
ervaring van ruim 10 jaar met vele duizenden klanten blijkt ook absoluut het tegendeel. 
 
Het uitvoeren van deze conceptregeling gaat zorgen voor een fikse toename van het risico 
op gezondheidsschade voor diverse groepen mensen en zelfs de toename van risico op 
dodelijke ‘ongevallen’ doordat meer mensen zelf zullen gaan experimenteren zonder 
expertise en regulering. Dit is allemaal al aangetoond en wordt tot nu toe door de overheid 
genegeerd. Uiteindelijk zal dit vanzelf blijken, ik ga er nog steeds vanuit dat we een overheid 



hebben die dit niet af wil wachten en gewoon zoals het hoort op basis van feiten en 
wetenschap wetgeving wil doorvoeren.  
 
Het is inmiddels duidelijk dat dit voor vele ondernemers en werknemers die zich aan de 
regels houden, juist om de gezondheidsrisico’s te beperken en mensen van het vele malen 
schadelijkere roken af te krijgen, de doodsteek zal zijn in deze toch al moeilijke tijden. Na de 
pandemie en huidige inflatie zal deze wetswijziging het einde van hun onderneming of baan 
betekenen. Dit kan toch niet de bedoeling zijn. 
 
Mijn verzoek is dan ook om met de branche in gesprek te gaan en onze  branche is niet de 
tabaksindustrie integendeel, en samen naar de feiten te kijken om tot een verstandig beleid 
te komen waarbij de gezondheid van alle gebruikers centraal staat en de belangen van de 
Nederlandse werkgevers en werknemers niet onnodig geschaad worden. Hierbij valt te 
denken aan het afschaffen van alle internetverkoop; ook die van de huidige gereguleerde 
handel. Ik heb zelf een webwinkel maar wil in het algemeen belang en de uitvoerbaarheid 
van nieuwe regels hier afstand van doen. Ik adviseer streng te controleren op illegale 
activiteiten en een focus aan te brengen op de ongereguleerde directe import van 
grondstoffen en producten door onwetende consumenten in het buitenland.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Miranda Heeren 
E-rookplein 


